
Vysočina • Výsledky eurovoleb se v na-
šem kraji liší od republikového celkového 
součtu jen nepatrně. Stejně jako v ČR 
zde zvítězila ODS na druhými ko-
munisty, třetí ale skončili lidovci 
před SNK-ED, sociálními demo-
kraty a Nezávislými. Volební 
účast byl mírně nadprůměrná, 
oproti 28,32 celostátního prů-
měru na Vysočině přišlo k ur-
nám 29,05 voličů. 

Nejmenší zájem o eurovolby byl 
v Horní Libochové na Žďársku. Ze 167 vo-
ličů jich do hlasovací místnosti přišlo jen 16, 
což je 9,5 procenta. Naopak nejvíce lidí k volbám 
na Vysočině přišlo ve Vysoké Lhotě na Pelhřimov-
sku, kde volilo 15 z 20 oprávněných voličů. Z bývalých 
okresů je ODS nejpříznivěji nakloněno Pelhřimovsko, 
zisk 30,12 procent je zde dokonce ještě nepatrně vyš-

ší, než celostátní zisk. Naopak nejhůře ODS dopadla na Tře-
bíčsku se ziskem 22,54 procent hlasů. KDU-ČSL má nej-

vyšší voličskou podporu na Žďársku, kde vysoko 
předstihla komunisty a získala 23,46 procen-

ta hlasů. Pelhřimovsko lidovcům přiřklo 
nejméně, tedy 13,63 procenta. Na Tře-

bíčsku komunisté zvítězili celkově 
se ziskem 23,58 procenta a na Žďár-
sku propadli na třetí místo a získa-
li podporu 19,20 procenta voličů. 

Sociální demokraté získali největší 
podporu na Pelhřimovsku (8,89 pro-
centa hlasů), nejmenší pak na Třebíč-
sku (7,83 procenta).

Vysočina má v europarlamentu zá-
stupce, je jím dvaačtyřicetiletý pedagog, 
poradce místopředsedkyně sněmovny Mi-
roslavy Němcové (ODS) a člen zastupi-

telstva ve Žďáru nad Sázavou Ivo Strejček 
(ODS).

Volby se v kraji neliší od průměru

Milionové škody způsobila velká voda, které se v noci 11. červ-
na prohnala Ledčí nad Sázavou. Do města vtrhla korytem Ole-
šovského potoka. Povodeň zničila silnice, mostky, chodníky, špi-
navá voda s bahnem zatopila sklepy, domy, prodejny i garáže. 
Hejtman František Dohnal (nez. KDU-ČSL) situaci před zasedá-
ním krizového štábu hodnotil přímo na místě. Živelná pohroma si 
naštěstí nevyžádala vážnější zranění lidí, ani evakuaci.

Hejtman viděl následky povodně
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Velké cvičení Horizont prověřilo záchranáře
Trénovala se také evakuace školy ■ Rakouští pozorovatelé se shodli na tom, že havárii jaderné elektrárny zvládly české orgány na výbornou

Na Žďársku porazili lidovci komunisty, ti zase zvítězili na Třebíčsku, ODS vede na Pelhřimovsku

VYSOČINA – NÁŠ DOMOV

1: Roušky a pláštěnky jsou při 
cvičení pouze nepohodlné. V re-
álné situaci však zachraňují ži-
vot.

2: Evakuační autobusy v ostrém 
slunci vypadají docela přívětivě. 
Krize ale může přijít i v noci a za 
deště.

3: Dekontaminace. Svléknout, 
změřit radiaci, osprchovat.

4: Dekontaminační sprchou ne-
prošly jen děti, ale také auto-
bus, který je z radioaktivní zóny 
přivezl.

Foto: Luboš Pavlíček

slovo Fotoreportáž se sem rozhodně 

nevejde

Památky získají podporu
Vysočina • Pokud se vlastník ne-
movité památky na Vysočině od-
hodlá k opravě, může od kra-
je získat peníze až na polovinu 
nákladů. Na takovou dotaci kraj 
uvolnil 25 milionů korun. 

Z toho je 12 milionů státní pří-
spěvek, zbylých 13 z krajské-
ho rozpočtu. Pravidla pro získá-
ní příspěvku od kraje říkají, že 
se vlastník musí získat i podpo-
ru obce. „A to takovou, že vlast-
níkovi památky také přispěje ze 
svého rozpočtu více než 20 pro-
centy ceny opravy, anebo tím, 

že v loňském roce uvolnila ze 
svých příjmů více než pět pro-
cent na opravy památek. Měli by-
chom dosáhnout toho, že z našich 
25 milionů korun se rázem stane 
60 milionů, investovaných v kraji 
do opravy památek. A to je přes-
ně náš cíl – ke krajským penězům 
připojit i soukromé a obecní,“ ří-
ká náměstek hejtmana pro eko-
nomiku Miloš Vystrčil (ODS). 
O krajský příspěvek na opravu 
památek už požádalo více než 
160 vlastníků. Jsou mezi nimi 
obce, církev i soukromníci.

Třebíč bude spojena s dálnicí
Velké Meziříčí • Už příští rok by 
měla mít Třebíč rychlé napojení 
na dálnici přes Velké Meziříčí. 
Skončí totiž celá řada staveb, kte-
ré trvají už od loňska a mají řidi-
čům přinést větší komfort. 

„Chtěli jsme Třebíč, jako druhé 
největší město kraje a hospodář-
sky slabý region připojit na dálni-
ci. Šli jsme cestou připojení Tře-
bíče přes Velké Meziříčí a nikoli 
přes Jihlavu, protože je to kratší 
a méně komplikované,“ vysvětlu-
je náměstek hejtmana pro dopra-
vu Petr Pospíchal (ČSSD).

Už loni se mihli motoristé po-
prvé projet po novém obchvatu 
Trnavy, letos už skončila první 
část obchvatu Velkého Meziří-
čí, práce probíhají na druhé čás-
ti a připravuje se část třetí. Zá-
roveň kraj dal loni, nákladem 9 
milionů korun, zpevnit část sil-
nice v Oslavičce, která hrozi-
la sesunutím do přilehlého ryb-
níka. Ještě letos čeká Oslavičku 
zahájení prací na obchvatu. Ce-
lá kaskáda staveb skončí v lé-
tě příštího roku a vyžádá si 200 
milionů korun.

Svah u silnice nevydržel déšť
Koroužné/Švařec • Další práci 
a peníze bude stát oprava opěr-
né zdi na silnici mezi Korouž-
ným a Švařcem na Bystřicku. 
Zeď už je v opravě delší dobu, ale 
po nedávných deštích se část sva-
hu opět sesunula. Kraj žádá Stát-
ní fond dopravní infrastruktu-
ry o dalších osm milionů korun, 
aby mohl dát silnici co nejdříve 
do pořádku. „Předpokládám, že 
kraj bude úspěšný, protože stavba 
už je na fondu zaevidovaná,“ ří-

ká náměstek hejtmana pro dopra-
vu Petr Pospíchal (ČSSD). 

Silnice je v místě opěrné zdi 
velmi úzká, protože ji svírá svah 
a řeka Svratka v úzkém údolí. 
Až dosud stála oprava 20 milio-
nů. „Možnost objížďky zde teo-
reticky samozřejmě je, ale v tom 
komplikovaném terénu hlubo-
ko zaříznutého údolí je to veli-
ký problém,“ říká Petr Pospí-
chal. Stavba by měla být hotová 
ještě letos. 

Nemocnice mají kvalitnější vybavení
Vysočina • Lepší péče o onkologické 
pacienty anebo i hygieničtější strava. 
To jsou nové investice v nemocnicích, 
které zřizuje kraj Vysočina. 

Kraj letos rozdělí mezi pět svých nemoc-
nic 100 milionů korun. Nejvíc, 40 milionů, 
přitom získá nemocnice v Třebíči na celko-
vou opravu kuchyně a jídelny. V podobném 
duchu použijí více než 17 milionů v Novém 
Městě na Moravě. Tam musí zavést takzva-
ný tabletovací systém stravování. Tedy roz-

dělování jídel do speciálních podnosů ve 
vyhřívaných kontejnerech, kterými se jídlo 
k jednotlivým pacientům převáží. „Je to nut-
né, protože bez takového systému hrozí i pro-
blémy s hygienou,“ vysvětluje krajská radní 
pro zdravotnictví Martina Matějková (ODS). 
Podobnou částku dostanou v Havlíčkově 
Brodě a Jihlavě na nové CT, opravu diagnos-
tického přístroje a splátky za lineární urych-
lovač. Na nový tomograf je ale třeba celkem 
23 milionů a tak havlíčkobrodská nemocni-
ce zaplatí přístroj zčásti i ze svého rozpočtu. 

Přes osm milionů na diagnostický přístor do-
stane také nemocnice v Pelhřimově. 

„Všechno přístrojové vybavení, které si ne-
mocnice pořízují, je standardním vybavením, 
které by okresní nemocnice měla mít,“ říká 
Martina Matějková a dodává: „Nemocnice 
potřebují na své vybavení samozřejmě dale-
ko víc peněz a proto jsou přístroje i v priori-
tách rozpočtu na příští rok.“ Letošní celková 
částka 100 milionů korun je tvořená 71 mili-
ony ze státního rozpočtu a 29 miliony, které 
dává přímo kraj ze své rezervy. 
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